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2020 : Een bijzonder jaar 
 

Het jaar begon goed in Bafang met de lessen op  school, de clinics en trainingen bij de volleybal  en voetbal academies. Dit alles liep 

door totdat in maart Corona een streep zette onder dit alles. Bovendien konden de vakantieactiviteiten en de mini Olympiade ook niet 

plaatsvinden.  

 

Het sponsorplan is wel doorgelopen. In totaal zijn 62 kinderen gesponsord door ouders  in Nederland. De kinderen konden door de 

lockdown een groot deel van het jaar niet naar school. Er was nauwelijks onderwijs. De techniek wat betreft het gebruik van laptops en 

digitaal onderwijs op afstand bestaat in Bafang helaas nog niet. 



Ouderbetrokkenheid    

“Inmiddels 3 Ouderraden bij AJA in Bafang” 
 

Gedurende de ruim vijftien jaar dat Bafang Kids Steun en AJA bestaan is het betrekken van de 

ouders bij de activiteiten een aandachtspunt geweest. Ouders kwamen bij elkaar in meetings al 

dan niet met een thema onderwerp. Participatie van ouders op deze manier bij hun kinderen en 

het onderwijs aan hun kinderen was nieuw en ouders stonden er wat onwennig tegenover. Men 

was niet zo gewend aan een vorm van inspraak. De vrijwilligers van AJA hebben veel geduld 

moeten  uitoefenen om het vertrouwen van de ouders te winnen.  Echter ze hebben de 

bewoners in het dorp laten zien dat ze graag een band wilden opbouwen met kinderen, scholen 

en ouders. 

 

Er zijn nu inmiddels drie groepen ouderraden, van de voetbal en volleybal academie en van het 

sponsorplan. De ouders komen regelmatig samen en bespreken de gang van zaken. We hebben 

de indruk dat een vorm van organiseren levensbestendig is als de deelnemers er het belang van 

inzien en zich daarom willen organiseren. 

 

In de loop van de afgelopen tien jaar is dit bewustzijn bij de ouders gegroeid. Wat heel leuk is dat 

ouders nu ook concreet wat bijdragen aan activiteiten door bv bij de activiteiten van afgelopen 

kerst fruit of eten mee te brengen. Dit is een mooi begin. Men begint nu langzamerhand te 

begrijpen dat je alleen samen de organisatie kunt dragen en dat ouders ook een actieve rol 

moeten spelen. In het verleden schreven ouders hun kinderen in en lieten vervolgens alles aan de 

organisatie over. Nu zien ze dat ze ook een belangrijke rol spelen in het hele proces.  

De volgende stap voor AJA is om de inzet van ouders die nu nog vrij willekeurig en spontaan is 

meer te structureren en daar afspraken over te maken en ze te valideren. 
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Sponsorplan  2020-2021  

Ruim 62 kinderen gesponsord door ouders in Nederland. 

 

Er zijn het afgelopen jaar 62 kinderen gesponsord door ouders in Nederland. Deze  kinderen hebben dit jaar wel hun schoolpakket ontvangen en 

konden deelnemen aan de sportactiviteiten. Er waren  dit jaar wel een aantal wisselingen in sponsorschap. Dit hing samen met het feit dat we samen 

met AJA de betrokkenheid  en inzet van de ouders bij het sponsorplan geëvalueerd hebben. Het bleek dat een aantal ouders niet meer deelnamen 

aan de ouderbijeenkomsten en weinig interesse toonden in het sponsorplan voor hun kinderen. Er zijn met deze ouders gesprekken gevoerd door 

AJA om te peilen of het nog zinvol was om deze gezinnen te ondersteunen. Het was geen makkelijke beslissing maar er is uiteindelijk gezamenlijk 

besloten het sponsorplan voor een aantal niet meer geïnteresseerde ouders te beëindigen en daarmee ruimte te scheppen voor deelname van 

gezinnen die heel graag mee wilden doen en die al langere tijd op een wachtlijst stonden.  

 



Covid pakketjes voor Sponsorkinderen, ouders en AJA begeleiders 
 

We willen ook alle sponsorouders bedanken die wat extra's hebben gedoneerd om voor de gesponsorde kids 
covidpakketjes te maken. In de pakketjes zaten spullen als mondkapjes en handgel en doekjes. Ze zijn bedoeld 
als hulpmiddel voor de kids om zich te kunnen beschermen. 
 



De Sportacademies  
Talentontwikkeling speelt wel een rol maar zeker niet de belangrijkste 

 

Onze sportacademies draaien in het kader van het ontwikkelen van sport in Bafang vanuit een breed kader. 

Kinderen maken op school kennis met sport door middel van sportlessen en clinics. Ze krijgen dan drie keer de 

kans om mee te trainen en zich te verdiepen bij een van de academies. Als dit bevalt en een kind geeft aan 

ermee door te willen gaan, kan hij aansluiting vinden bij de academie. Vandaar ons DAR model ( Hier komen we 

zeker nog op terug )   

 

Er draaien  inmiddels twee academies gespecialiseerd in twee takken van sport: voetbal en volleybal. Ruim 100  

Kinderen krijgen  3 keer per week een gerichte training op de velden van St. Paul. Deze trainingen worden 

gegeven door professionele trainers die werken aan de hand van een werkplan. Regelmatig worden er 

wedstrijden gehouden tegen teams uit andere wijken of omliggende dorpen. 

 
De kinderen leren door de trainingen o.a. samenwerken en omgaan met winnen en verlies. Ook leren ze 
omgaan met persoonlijke leerdoelen en kunnen ze zich ontwikkelen. Uitgangspunt is dat zoveel mogelijk 
kinderen uit het dorp de kans krijgen om deel te nemen aan de academies. Talentontwikkeling speelt wel een 
rol maar zeker niet de belangrijkste. Kinderen moeten ook een stuk ontspanning en spelplezier kunnen vinden. 
Tijdens de trainingen ontmoeten ze elkaar en kan er kameraadschap ontstaan. Kinderen krijgen de 
mogelijkheid om vriendschappen aan te gaan met kinderen en lopen daardoor minder de kans om er alleen 
voor te komen staan. 
 



Voetbalacademie 
Zaken als discipline, omgaan met verlies, kameraadschap en doorzettingsvermogen komen uitgebreid aan bod 

 

De voetbalacademie heeft dit jaar een officiële erkenning gekregen van de nationale voetbalbond. Dit is een mooie stap in het verder professionaliseren van 

de academie. Zo zie je maar dat je samen de schouders onder een project moet zetten en werken aan resultaat. Een prachtig bewijs van een concreet doel 

en gevolg  van de inzet van trainers, kids en ouders. 

 

Er is in Bafang een professioneel voetbalteam maar zij hebben geen jeugdteams. Er is wel contact met Unisport ( Eredivisie ploeg in Bafang )  maar het 

vormen van jeugdelftallen behoort nog niet tot hun prioriteiten. 

 

Bij de voetbalacademie  is een verdeling in drie groepen, kinderen tot 12 jaar, tot vijftien jaar en tot 17 jaar. De kinderen krijgen de kans en ruimte zich binnen 

de school te ontwikkelen en krijgen ondersteuning bij hun groei tot inwoner van Bafang. Zaken als discipline, omgaan met verlies, kameraadschap en 

doorzettingsvermogen komen uitgebreid aan bod. In die zin gaat het om belangrijke pedagogische processen die aangeboden worden. Helaas zijn er nog 

weinig doorgroeimogelijkheden voor deelnemers na het doorlopen van de drie groepen.  



Volleyball Académie 
 
Er is gestart met een volleybalacademie met momenteel 28 deelnemers van circa 6  jaar tot 18 jaar. Jongens  en meisjes krijgen twee keer 
per week na schooltijd training. Het is de bedoeling dat de teams regionaal  gaan spelen. Binnenkort spelen ze in Bafoussam. Daarnaast 
zitten we in een proces van erkenning door de nationale volleybalfederatie van Kameroen. De trainers zijn de huidige trainers van AJA. 



De Korfbalacademie   
Twee spelers uit Bafang in het nationale team U19 

  
Op de scholen worden lessen en clinics korfbal gegeven. Deze sport is in Bafang in de loop der jaren enthousiast omarmt mede door de 
inzet van diverse vrijwilligers uit Nederland. Er wordt samengewerkt met de korfbalbond in Kameroen(ACK). 
 
Twee spelers uit Bafang zijn doorgestroomd naar het nationale team van Kameroen en trainen en spelen in Yaounde. De trainer van 
korfbal Edouard  is ook geselecteerd voor nationale team.  
 



Karate Academie 
Op dit moment even stil gezet. 

 

Deze lessen werden met name aan kinderen gegeven. Echter op dit moment liggen helaas de lessen even stil omdat de docent naar 

Yaounde is gegaan voor een opleiding. Het is de bedoeling dat de lessen weer hervat gaan worden zodra een nieuwe trainer is 

gevonden.. 

 



Fe’e fe’e : Ecole de la Renaissance  

 
De taalschool bestaat uit twee groepen: Een groep tot zestien jaar en een voor ouder dan zestien. 

In het AJA centrum draait een 
taalschool voor fe’efe’e. Dit is de 
oorspronkelijke gesproken en 
geschreven taal van de Bamileke 
stam. Dit is de stam die woont in 
Bafang en omstreken. Deze oude 
taal dreigt langzamerhand te 
verdwijnen en wordt overgenomen 
door het Frans en Engels. 

 
De taalschool bestaat uit twee 
groepen: Een groep tot zestien jaar 
en een voor ouder dan zestien.  

 

De eerste groep omvat circa 25 
leerlingen en de tweede groep 
ongeveer 15 leerlingen. 
De groepen krijgen een maal per 
week les. Leerlingen brengen hun 
eigen materiaal mee en er wordt 
gewerkt met kopieën van 
lesboeken. Daardoor blijven de 
lessen betaalbaar. 
De docenten geven op vrijwillige 
basis les. We hopen dat in de 
toekomst de deelnemers iets 
kunnen gaan bijdragen voor het 
intensieve werk van de docenten. 
Zover is het echter nog niet. 
 



Kerstactiviteiten 2020 

 
Een Speciale Vierdaagse in Bafang 

Het jaar is afgesloten met een 
speciale vierdaagse activiteiten. 
De activiteiten waren bedoelt ter 
compensatie van het niet door 
kunnen gaan van de mini 
Olympiade in mei en de vakantie 
weken in de zomer vanwege de 
Coronapandemie.  

  

Zo was er een sportdag met een 
keur aan sportieve activiteiten, 
sport en spel en een 
voetbaltoernooi. Tevens werd er 
een excursie gehouden naar een 
aantal belangrijke plekken in 
Bafang en Banka.  

Oa zijn bezocht het huis van de 
bekende planter Mbouende, het 
stadhuis, de kathedraal, het 
stamhoofd. Daarnaast werd er 
een kerstdiner georganiseerd en 
een kinderdisco om kids een 
gezellige dag aan te bieden.  

  

Er is door vrijwilligers en ouders 
hard gewerkt om deze dagen tot 
een succes te leiden.  
 



Financieel Jaarverslag 2020 

Toelichting 

 
2020 was ook in financieel opzicht een moeilijk jaar voor ons. Er waren minder inkomsten doordat we de bijdrage van 
een van fondsen pas weer in dit jaar kunnen aanvragen. De reserve van 2019 hebben we dit jaar moeten inzetten. We 
hebben dit jaar iets minder geld  uitgegeven dan de afgelopen jaren.  
We hopen dit jaar de begroting weer meer op het oude peil te krijgen door oa de bijdrage van de fondsen en nieuwe 
donateur.  
 



Bedankt aan alle Sponsoren en donateurs 

Via deze weg willen we alle sponsoren, donateurs, fondsen, sportclubs, 

sportorganisaties en andere belangstellende van harte bedanken. Waar 

zouden we toch zijn zonder jullie steun en jullie enthousiasme om kinderen in 

Bafang te helpen. Ook namens kinderen en ouders in Kameroen: Hartelijke 

dank!  


